
Základní typografická pravidla (výběr) 

   

Typografická chyba Správné znění 

 

Popis chyby 

 

Máte jít,pane Novotný. Máte jít, pane Novotný. 

Chybí mezera za interpunkčním 

znaménkem 
Zůstali stát.Nevěřili tomu. Zůstali stát. Nevěřili tomu. 

Slečna křikla:„Ne!“ Slečna křikla: „Ne!“ 

ovoce(např. jablka, hrušky) ovoce (např. jablka, hrušky) 
Chybí mezera mezi slovem 

a závorkou 

Máte jít , pane Novotný. Máte jít, pane Novotný. 

Chybná mezera před interpunkčním 

znaménkem 
Zůstali stát . Nevěřili tomu. Zůstali stát. Nevěřili tomu. 

Slečna křikla : „Ne!“ Slečna křikla: „Ne!“ 

ovoce ( např. jablka, hrušky ) ovoce (např. jablka, hrušky) Závorky těsně obmykají slovo 

Posaďte se ! Posaďte se! 
Interpunkční znaménka se píší bez 

mezer k poslednímu slovu 
Vojáci zůstali před městem . Vojáci zůstali před městem. 

1.5.1 Proměna prvků. 1.5.1 Proměna prvků 
Tečka se nepíše za nadpisy, tituly 

kapitol, u popisů obrázků 

Myslím ovoce jako jablka, 

hrušky atp.. 

Myslím ovoce jako jablka, 

hrušky atp. 
Nepíší se dvě tečky za sebou 

Dne 5.května 1982 Dne 5. května 1982 

Za číslovkami (i v datu) se píší 

mezery 
Narozen 5.5.1982 Narozen 5. 5. 1982 

Vyšel do 3.poschodí. Vyšel do 3. poschodí. 

„ Stalo se něco? “ „Stalo se něco?“ 
Uvozovky klademe z obou stran ke 

slovu (bez mezer) 

„Pojďte dál a posaďte se“. „Pojďte dál a posaďte se.“ Obrácené pořadí znamének 

"Pojďte dál a posaďte se." „Pojďte dál a posaďte se.“ Chybně užitý anglický typ uvozovek 

„Pojďte dál a posaďte se.“ 

odpověděl. 

„Pojďte dál a posaďte se,“ 

odpověděl. 
Chybně užité interpunkční znaménko 



„Pojďte dál a posaďte se!“, 

odpověděl. 

„Pojďte dál a posaďte se!“ 

odpověděl. 

Chybně zdvojené interpunkční 

znaménko 

Myslel jsem to takto a ne jinak! 
Myslel jsem to takto a ne 

jinak! 

Zvýrazňuje se kurzívou, VELKÝMI 

nebo polotučnými písmeny 

Jak uvádí Laidler, byl bohem na 

zemi. 

Jak uvádí Laidler, byl „bohem 

na zemi“. 
Citace se uvádí v uvozovkách 

Frýdek- Místek, Frýdek – 

Místek, Frýdek–Místek 
Frýdek-Místek Chybně užité znaménko spojovníku 

Jména obyvatel - podobně jako 

jiná jména - uvádíme 

Jména obyvatel – podobně 

jako jiná jména – uvádíme 

Chybně užité (rozdělovací) 

znaménko ve funkci pomlčky 

Hlasitě se smál, dokud se k 

zámku nedostavili ostatní. 

Hlasitě se smál, dokud se 

k zámku nedostavili ostatní. 

Jednopísmenná předložka na konci 

řádku 

 


